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Brno /ROZHOVOR/ – Dvacet proti jednomu. Žádný problém pro jednoho  z nejlepších ve
svém oboru na světě. Česká šachová jednička David Navara  ve středu zavítal do Brna na
simultánku Fischerových šachů. To znamená,  že proti sobě měl nejen přesilu soupeřů,
ale každý z hráčů včetně  Navary měl jiné základní rozestavění figur na šachovnicí. „Tato
 disciplína má budoucnost, tak se jí snažím pomoct. Líbí se mi, že od  začátku klade
důraz na kreativitu," povídal sedmadvacetiletý velmistr. 

  

Co je pro vás na hře  proti dvaceti protihráčům nejtěžší?

  

Pro mě je to docela vyčerpávající. Člověk toho docela dost ujde a  zároveň musí stále
přemýšlet. Nesmí ani na okamžik polevit. To se  nepodaří vždy. Někdy dělám chyby, které bych
jinak neudělal.

      

  

Je šance vás porazit?
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Samozřejmě je. Skoro vždy něco prohraji. Dokonce několikrát, protože  hraji rychle a s chybami.
Před půl rokem jsem v Brně uhrál z dvaceti  partií osmnáct a půl bodu, což jsem považoval za
velký úspěch.

  

Kromě simultánky se zároveň jedná o Fischerovy šachy. V čem jsou pro vás
výjimečné?

  

Je to tvůrčí hra od prvních tahů. Při normálním šachu se zpočátku hraje něco, co si člověk připr
avil
doma. Je to spíš souboj paměti, domácích úkolů.

  

Přijel jste s měsíc starým úspěchem, když jste na šachové olympiádě v Istanbulu v obří
konkurenci uspěl jako nejlepší jednotlivec. K tomu asi není co dodat.

  

Se svým výkonem nemohu být spokojenější. Ze své pozice jsem získával téměř maximum. 
Jednou jsem měl v závěru i trochu štěstí v poslední partii. Co se týče  družstva, je škoda, že
nám nevyšel poslední zápas. Nechybělo mnoho.
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  Spoustu lidí určitě zajímá, jak to na takové akci vypadá v době, kdy se zrovna nehraje.Řeší se i jiné věci než jen šachy?  Máme i jiná témata. Chodili jsme po památkách, před volnými dny se pořádaly dvě diskotéky.  Nechyběl jste na ní?  Já jsem navštívil jen jednu z nich, protože nemám rád příliš hlasitou  hudbu. To byla normálnídiskotéka, jen se tam neberou drogy a nekouří  se tam. A věkové složení bylo trochu jiné. Zminulých let jsou známé  historky, kdy se někdo velmi silně opil, ale letos jsem o ničem takovém neslyšel.  To pro mozkové buňky není zrovna ideální.  Šachisté jsou většinou normální lidé. Někteří lidé prostě potřebují  odplavit stres. Ti nejlepšíhráči se ale většinou neopíjejí. Jejich  vztah k alkoholu je rozumný.  Jak bojujete se stresem vy?  Příliš mi to nejde. Občas trochu běhám. Ale málo, nejsem nijak zvlášť  sportovně založený.Alkohol piji velmi málo. Po partii většinou  přemýšlím o něčem jiném. Další hodiny mi v myslinestraší.    Autor: Michal Čejka  www.denik.cz  
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